
 

 

Govor predsednice Evropskega parlamenta Roberte Metsola 
Evropski svet 

Četrtek, 21. marec 2024, Bruselj, Belgija 
 
Dober dan. 
 
Čez 77 dni bodo volitve v Evropski parlament.  
 
Vemo, kaj je na kocki. Vemo, kaj vse so nekateri akterji pripravljeni storiti, da bi ovirali naš 
demokratični proces. In vemo, kako tesno moramo sodelovati, da bo volilna udeležba velika.  
 
V tem zakonodajnem obdobju je Evropa pustila svoj pečat v svetovni geopolitiki in v svetu, ki 
se nenehno spreminja, smo branili evropski način življenja. Zaradi izzivov, s katerimi se 
soočamo, smo postali močnejši. Uspelo nam je doseči konstruktivno evropsko večino, ki jo 
moramo ohraniti.  
  
Evropa državljanom koristi, vendar mora biti sporočilo slišno v vseh državah članicah. 
Zahvaljujem se vašim vladam, da so podprle kampanjo Evropskega parlamenta. Skupaj z 
evropskimi poslanci sem obiskala več držav članic, da bi poskusila predreti bruseljski 
mehurček in prepričati ljudi, zlasti mlade, naj gredo volit.  
 
To ni lahka naloga. Še posebej zato, ker opažamo, da akterji, sovražni do evropskega projekta, 
v mnogih državah širijo dezinformacije, napačne informacije in propagando. Osredotočajo se 
na različne sektorje v družbi in naših skupnostih ter skušajo prepričati z lažnim diskurzom o 
Evropi na način, kakršnemu pred evropskimi volitvami še nismo bili priča. Na to grožnjo 
moramo biti pripravljeni.  
 
Uporabimo lahko zakonodajna in nezakonodajna orodja, zlasti za družbene medije. Imamo 
akte o digitalnih trgih, digitalnih storitvah, umetni inteligenci, političnem oglaševanju in 
svobodi medijev, vendar moramo biti pripravljeni tudi na boljše spletno udejstvovanje.  
 
Ne moremo dovoliti širjenja tega uničujočega diskurza, propagande in dezinformacij, ne da bi 
se odzvali. Zavedati se moramo tudi, da v trenutku, ko sprejmemo zakon, obstaja že nova 
digitalna realnost, s katero se moramo spoprijeti. Spopadamo se z realnostjo, ki se nenehno 
spreminja. Pripravljeni moramo biti na udejstvovanje na platformah.  
 
Bližnje volitve bodo preizkus naših sistemov, zato je še toliko pomembneje, da smo slišani.  
 
Tako vas znova pozivam, da se v težavni kampanji uprete skušnjavi, da bi Bruselj okrivili za 
vse, kar je narobe, in mu ne izrekli priznanja, kjer si ga zasluži.  
 
Jasno in odkrito moramo govoriti o svojih uspehih, pa tudi priznati, da bi lahko kdaj naredili 
več. Kadar nismo izpolnili pričakovanj ljudi. Kadar se še vedno počutijo zapostavljene. Kadar 
jih je naša birokracija odvrnila.  
 
Iz enačbe ne smemo izključiti naše industrije. Iz enačbe ne smemo izključiti naših kmetov. Iz 
enačbe ne smemo izključiti naših mladih. Ljudje morajo zaupati v ta proces, na voljo morajo 
imeti orodja, da bodo lahko uresničili prehod, ta pa mora biti tak, da si ga bodo lahko privoščili. 
V nasprotnem primeru bo spodletel. Če bo narobe razumljen, bo še več ljudi izgubilo zaupanje 
v politiko in se bodo zatekli v skrajnosti.  



 

 

 
To bi zgolj prililo olja na ogenj tistih, ki Evropo še vedno dojemajo kot grožnjo. Ki si želijo 
samo to, da bi postala šibkejša. 
 
Evropska unija ni popolna, je pa najboljše jamstvo za vse naše državljane. Če je treba odpraviti 
njene pomanjkljivosti, to storimo. Gradimo jo še naprej in ne dopustimo, da jo poruši cinizem.  
 
Ponudimo lahko močnejšo Evropo, ki bo slišala svoje državljane, ki bo delovala bolje, ki bo 
učinkovitejša in uspešnejša. Kot je nekoč dejal Jean Claude Juncker, moramo biti odločni, ko 
gre za pomembna vprašanja, obrobne teme pa nas ne smejo ovirati.  
 
In nič ni pomembnejše kot grožnja miru, ki jo predstavlja Rusija. Ukrajini moramo še naprej z 
vsemi močmi pomagati, da se bo lahko branila. 
 
Doslej smo ji nudili močno politično, diplomatsko, humanitarno, gospodarsko in vojaško 
podporo in Evropski parlament pozdravlja tudi 13. sveženj sankcij ter sklad za pomoč Ukrajini 
v okviru evropskega mirovnega instrumenta.  
 
V tem odločilnem trenutku pri podpori Ukrajini ne smemo omahovati. Pospešiti in povečati 
moramo dobavo opreme, ki jo potrebuje.  
 
Pomagati ji moramo tudi s podaljšanjem avtonomnih trgovinskih ukrepov. Ta teden smo 
dosegli začasni dogovor, da bomo lahko Ukrajini nudili pomoč, hkrati pa zaščitili naše kmete 
in notranji trg. 
 
Razširili smo seznam občutljivih izdelkov in skrajšali obdobje za aktivacijo samodejnega 
zaščitnega ukrepa, kar bi moralo pomagati preprečiti izkrivljanje trga.  
 
Prav tako si moramo še naprej prizadevati za pravičnost, odgovornost in navsezadnje mir. 
 
Naš mirovni projekt je odvisen od tega, ali bomo ostali varni in avtonomni. Če želimo res 
zaščititi svojo kolektivno varnost, moramo začeti graditi nov varnostni okvir EU.  
 
Pri tem smo že dosegli dogovor o več vprašanjih, ki se je prej mnogim zdel nemogoč. Zdaj 
moramo biti vsi pripravljeni na še tesnejše sodelovanje. V tem novem svetu se ukrepanje na 
lastno pest ne bo obneslo.  
 
Tudi zato širitev ostaja prednostna naloga. Za Ukrajino, Moldavijo, Gruzijo ter Bosno in 
Hercegovino. Za vse nas.  
 
Seveda morajo vse te države slediti lastni poti in izpolniti vsa zahtevana merila, vendar je bil 
njihov napredek – zlasti napredek Ukrajine – pri doseganju zastavljenih mejnikov izjemen.  
 
V zadnjih dvanajstih mesecih sta tudi Moldavija ter Bosna in Hercegovina zelo uspešno izvajali 
potrebne reforme. Čas je, da izpolnimo obljube. Čas je, da začnemo pristopna pogajanja z 
Bosno in Hercegovino in pošljemo jasno sporočilo prebivalcem Zahodnega Balkana.  
 
V novem geostrateškem okolju bo razširjena EU z jasnimi cilji, merili in dosežki vedno 
najboljša naložba v mir, varnost, stabilnost in blaginjo.  
 



 

 

Pozabiti pa ne smemo, da bo razširjena EU zahtevala spremembe. Prilagajanje. Reforme. 
Evropski parlament je v zvezi s tem podal več predlogov, med drugim o svoji pravici do 
preiskave, ki v zadnjih 12 letih ni doživela večjega napredka, in o začetku procesa za evropsko 
konvencijo.  
 
Širitev bo prispevala k evropski konkurenčnosti in delovanju enotnega trga. To mora biti 
prednostna naloga naslednjega zakonodajnega sklica. Kako bodo naša gospodarstva trajnostno 
rasla. Kako bomo poplačali svoje dolgove. Kako bomo ustvarjali delovna mesta in privabljali 
naložbe. Kako bomo poskrbeli, da bo rast koristila vsem, saj lahko samo močno gospodarstvo 
prinese blaginjo, varnost in stabilnost. Kako bomo utrdili položaj Evrope v svetu.  
 
Močna Evropa lahko odigra pomembno vlogo pri spreminjanju svetovnega reda, tudi na 
Bližnjem vzhodu.  
 
Humanitarne razmere v Gazi so obupne. Izkoristiti moramo vsa razpoložljiva orodja za dostavo 
pomoči. Pozdravljam pobudo Amalthea in se še posebej zahvaljujem Cipru, ki je prevzel 
vodilno vlogo pri tem. Vse kaže, da je distribucija pomoči po kopnem glede na njen obseg še 
vedno najprimernejša rešitev. 
 
Zato se bo Evropski parlament še naprej zavzemal za prekinitev ognja. Zato bomo še naprej 
zahtevali vrnitev preostalih talcev in zato opozarjamo, da Hamas ne more več delovati 
nekaznovano.  
 
Zato pozivamo, naj se v zvezi s tem še danes sprejmejo jasni sklepi, ki bodo naš kažipot v 
prihodnje. 
 
Tako bo mogoče dostaviti več pomoči Gazi, reševati nedolžna življenja in se zavzemati za 
dvodržavno rešitev, ki bo Palestincem in Izraelu ponudila resnično perspektivo.  
 
Za mir pod miroljubnim, legitimnim palestinskim vodstvom, ki bo porok za trajno stabilnost v 
regiji. 
 
To velja tudi za razmere v Rdečem morju. Pozdravljam misijo EUNAVFOR Aspides, ki bo 
pomagala varovati ta strateški pomorski koridor. Lahko pa storimo še več.  
 
Podjetja v evro-sredozemskem območju so zelo prizadele zamude, težave s skladiščenjem in 
finančne posledice. Razmisliti bi morali o projektni skupini pod vodstvom EU, ki bo ocenila, 
kako lahko skupaj ublažimo socialno-ekonomske posledice tega dogajanja. Tudi tu lahko 
Evropa odigra pomembno vlogo. 
 
Ker je to zadnje uradno srečanje Evropskega sveta pred volitvami, vam zagotavljam, da si bo 
Evropski parlament do zadnjega trenutka prizadeval za sprejetje preostalih zakonodajnih 
dosjejev, vključno z novim svežnjem o migracijah.  
 
Uresničevanje prednostnih nalog je naše najboljše orodje v boju proti dezinformacijam, saj se 
tako državljani prepričajo o koristih, ki jih prinaša Evropa. 
 
Zahvaljujem se vam za nadaljnjo zavezanost, belgijskemu predsedstvu pa tudi za dosedanje 
dosežke, pa naj gre za zakonodajo, upoštevanje pomislekov državljanov, ozaveščanje o 



 

 

volitvah, prizadevanja za večjo volilno udeležbo ali skrb, da bo novi sklic Parlamenta 
pripravljen na prehod. 
 
Hvala.  
 


